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REVISTA PRESEI

• Vot în Camera Deputaților asupra moțiunii simple a PSD împotriva
ministrului Cristian Ghinea

Votul asupra moţiunii simple iniţiată de PSD împotriva ministrului
Investiţiilor şi Proiectelor Europene, Cristian Ghinea, va fi exprimat marţi
de plenul Camerei Deputaţilor, transmite Agerpres.

Deputaţii au dezbătut luni moţiunea intitulată „Cristian Ghinea – de la
zero la abis”, semnată de 82 de deputaţi PSD.

PSD a susţinut în moţiune că se impune demiterea urgentă a ministrului
Investiţiilor şi Proiectelor Europene, Cristian Ghinea, pentru că acesta a
dat dovadă de „diletantism managerial”, iar Planul Naţional de Redresare
şi Rezilienţă (PNRR) este „un dezastru” şi „distruge România pentru
următorii cinci ani”.

„Ce blestem pe această ţară ca tocmai cel care a îngropat fondurile
europene în 2016 să aibă în pix miliardele de euro promise de Iohannis,
pe care să le facă praf! Semnalele sunt clare: fiecare zi cu Ghinea la
butoane înseamnă pierderi imense din fondurile europene şi scufundarea
în abisul austerităţii. Absorbţia curentă este la pământ, Planul Naţional de
Redresare şi Rezilienţă este un dezastru, iar programele din Cadrul
Financiar 2021 – 2027 nu există nici pe hârtie. În fiecare zi, România
pierde bani mulţi din cauza incompetenţei ministrului Ghinea”, susţine
PSD.

Ministrul Cristian Ghinea a afirmat că textul moţiunii este un „banc
prost”, susţinând că sunt „cinci mari minciuni” în document care se pot
verifica uşor din informaţii publice.

„Am citit textul moţiunii. Este un banc prost. Am tot spus la dezbaterile
din comisiile de afaceri europene că ar fi bine să discutam pe bune, serios,
aşezat despre fondurile europene. Văd şi azi aici că nu am cu cine.
Domnule Ciolacu, să nu publicaţi pe Facebook textul moţiunii că va
suspenda contul pentru fake news. Sunt cinci mari minciuni în această
moţiune pe care oricine le putea verifica uşor din informaţii publice.
Trebuie doar să citiţi”, a declarat ministrul.
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În opinia lui Cristian Ghinea, sunt opt motive pentru care „PSD fuge de
PNRR ca dracu de tămâie”, menţionând, printre altele, examenul naţional
pentru toţi funcţionarii publici pe baza meritocratică, reformarea
companiilor de stat, tăierea accesului mafiei la păduri şi faptul că a
prevăzut în plan „un sistem foarte strict de monitorizare şi prevenţie a
fraudelor”.

„Haideţi să vorbim despre ce vă doare cu adevărat! Văd că sunteţi foarte
supăraţi pe Planul Naţional de Redresare şi Rezilienţă. Adevărul este că
după ce PNRR reuşeşte – şi va reuşi – partidul sărăciei, partidul
subdezvoltării, partidul corupţiei, adică PSD, nu-şi va mai găsi locul şi
menirea în România, pentru că PNRR înseamnă că vom repara România
după ce aţi stricat voi. PNRR înseamnă opusul a ceea ce face PSD în
România atunci când apucă să guverneze”, a declarat Ghinea.

Potrivit regulamentului, moţiunea simplă se aprobă cu votul majorităţii
deputaţilor prezenţi.

Procedural, o moţiune simplă împotriva unui ministru nu are efect juridic
şi, chiar dacă este adoptată de Parlament, acesta nu este automat demis.

(Sursa: G4Media.ro)

• Se reunește plenul Parlamentului: Rapoartele Avocatului Poporului,
CNA și CSAT, pe ordinea de zi

Senatul şi Camera Deputaţilor se reunesc, marţi, în şedinţă comună, de la
ora 15,00, printre punctele înscrise pe ordinea de zi aflându-se raportul
Avocatului Poporului, Consiliului Naţional al Audiovizualului (CNA) şi
Consiliului Suprem de Apărare a Ţării (CSAT), transmite Agerpres.

Preşedintele UDMR, Kelemen Hunor, a declarat, după şedinţa coaliţiei
guvernamentale, că rapoartele de activitate ale Avocatului Poporului şi
CNA urmează să fie respinse.

„Vom respinge raportul la Avocatul Poporului şi la CNA. Celelalte două
rapoarte vor fi votate, vor fi susţinute de grupurile noastre”, a arătat
Kelemen Hunor, într-o declaraţie de presă susţinută la Palatul
Parlamentului.
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Întrebat dacă s-a discutat în cadrul coaliţiei despre persoanele care ar
putea deţine pe viitor funcţia de Avocat al Poporului, Kelemen Hunor a
negat acest lucru.

„Mâine se respinge raportul şi urmează o altă şedinţă, când se va decide
ce se va întâmpla cu Avocatul Poporului şi după aceea, o altă şedinţă,
probabil în septembrie, că în iunie nu ai cum să faci, în care, după
audierile în comisiile de specialitate, se votează Avocatul Poporului. Deci
suntem departe de a veni cu nume, cu prenume în acest moment. Atât pot
să vă spun, ce se va întâmpla mâine. (…) Domnul Fabian (Gyula – n.r.) e
o variantă, dar nu am discutat şi vom discuta în continuare când va veni
momentul”, a menţionat el.

Pe 25 mai, Comisiile juridice ale Camerei Deputaţilor şi Senatului au
respins raportul privind activitatea Avocatului Poporului pe anul 2020.

(Sursa: G4Media.ro)

• UDMR a propus în ședința de coaliție ca alocațiile pentru copii să
fie diferențiate în funcție de veniturile familiilor

Preşedintele UDMR, vicepremierul Kelemen Hunor, a declarat luni că a
propus în cadrul şedinţei coaliţiei guvernamentale o diferenţiere a
alocaţiilor pentru copii în funcţie de veniturile familiilor.

„Am vorbit de alocaţii pentru copii, rămâne varianta Senatului. Asta
înseamnă că creşterea de 20% se va operaţionaliza începând cu 1 ianuarie.
Noi am propus o schimbare de filosofie pentru alocaţiile copiilor, să
legăm de venituri şi să fie deductibilă din impozitul după venit. Deci, este
o schimbare propusă, pe care o vom discuta în acest an, în aşa fel încât să
încercăm să introducem începând din anul 2023”, a afirmat Kelemen
Hunor, într-o declaraţie acordată presei, la Palatul Parlamentului.

La rândul său, vicepremierul Dan Barna, copreşedinte USR PLUS, a
declarat că varianta propusă de UDMR va fi analizată.

„Subiectul nu a fost detaliat foarte mult în această şedinţă. S-a convenit
într-adevăr că avem creşterea de la începutul anului viitor, aşa cum e deja
comunicat în spaţiul public, urmând apoi să vedem şi în funcţie de buget
cum va fi următorul cadru.
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A fost şi varianta pe care domnul Hunor a prezentat-o, aceea de a veni cu
o variantă îmbunătăţită, prin care să creăm un mecanism în care resursele
să fie direcţionate pentru acei copii care au nevoie. (…) Este un subiect
care a fost deschis de colegii de la UDMR şi am zis că vom discuta pe o
astfel de formulă, nu s-a înaintat mai mult, analizăm şi o astfel de
variantă”, a spus liderul USR PLUS, potrivit Agerpres.

(Sursa: Agerpres)

• Dan Barna, după ședința coaliției: Am convenit să aşteptăm
raportul Comisiei de la Veneţia cu privire la desfiinţarea SIIJ

Copreşedintele USR PLUS Dan Barna a declarat, luni, că la nivelul
coaliţiei guvernamentale s-a convenit să se aştepte punctul de vedere al
Comisiei de la Veneţia în privinţa desfiinţării Secţiei pentru investigarea
infracţiunilor din Justiţie (SIIJ), relatează Agerpres.

„Subiectul principal a fost legat de SIIJ şi de desfiinţarea acesteia. Este o
temă importantă şi prioritară pentru coaliţie. Am convenit să aşteptăm
raportul Comisiei de la Veneţia, care va veni până la finalul acestei luni
sau în primele zile din iulie, şi, în funcţie de acest punct de vedere, eu
sper să reuşim într-o sesiune extraordinară, în cel mai îndepărtat caz
vorbesc în luna iulie, să desfiinţăm această secţie specială şi să intrăm
într-o logică în care să bifăm cerinţele legate de MCV”, a declarat Barna,
la finalul şedinţei coaliţiei, care a avut loc la Palatul Parlamentului.

Dan Barna s-a declarat optimist că se va găsi o soluţie cu privire la
desfiinţarea SIIJ.

La rândul său, vicepremierul Kelemen Hunor a afirmat că UDMR este de
acord cu desfiinţarea Secţiei pentru investigarea infracţiunilor din Justiţie.

„Avem un amendament la Comisia juridică la Senat care propune ca
magistraţii să fie anchetaţi de direcţia existentă din structura Parchetului
General – Direcţia de urmărire criminalistică şi penală. Din acest punct de
vedere, nu se întâmplă nicio tragedie, când se va vota acest amendament,
în funcţie de…, mergem mai departe”, a spus Kelemen Hunor.

(Sursa: Agerpres)
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• INS: Afacerile din comerţul cu autovehicule şi serviciile de piaţă
prestate populaţiei au crescut în primele patru luni

Volumul cifrei de afaceri din comerţul cu autovehicule şi motociclete a
crescut, pe serie brută, cu 33,5%, în primele patru luni faţă de perioada
similară din anul anterior, iar volumul cifrei de afaceri din serviciile de
piaţă prestate populaţiei urcat, ca serie brută, cu 4,8%, potrivit datelor
publicate marţi de Institutul Naţional de Statistică.

Statistica oficială relevă faptul că, în perioada 1 ianuarie - 30 aprilie 2021,
comparativ cu perioada 1 ianuarie - 30 aprilie 2020, evoluţia cifrei de
afaceri din comerţul cu ridicata şi cu amănuntul, întreţinerea şi repararea
autovehiculelor şi a motocicletelor, serie brută, a fost influenţată de
creşterea cifrei de afaceri la: comerţul cu motociclete, piese şi accesorii
aferente; întreţinerea şi repararea motocicletelor (+77,6%), comerţul cu
autovehicule (+38,8%), comerţul cu piese şi accesorii pentru autovehicule
(+29,2%) şi activităţile de întreţinere şi reparare a autovehiculelor
(+16,9%).

În acelaşi interval, volumul cifrei de afaceri din comerţul cu ridicata şi cu
amănuntul, întreţinerea şi repararea autovehiculelor şi a motocicletelor,
serie ajustată în funcţie de numărul de zile lucrătoare şi de sezonalitate, a
crescut cu 29,6%.

Pe de altă parte, activitatea de servicii de piaţă prestate populaţiei, serie
brută, a înregistrat în primele patru luni o cifră de afaceri cu 4,8% mai
mare comparativ cu perioada 1 ianuarie - 30 aprilie 2020, influenţată de
creşterea cifrei de afaceri la: serviciile de coafură şi alte activităţi de
înfrumuseţare (+49,8%), activităţile hotelurilor şi restaurantelor (+12,8%)
şi activităţile de spălare şi curăţare (uscată) a articolelor textile şi a
produselor din blană (+5,5%).

Scăderi au înregistrat activităţile agenţiilor turistice şi tur-operatorilor
(-25,6%) şi activităţile de jocuri de noroc şi alte activităţi recreative
(-5,3%).

Totodată, activitatea de servicii de piaţă prestate populaţiei, serie ajustată
în funcţie de numărul de zile lucrătoare şi de sezonalitate, în primele
patru luni, a înregistrat o cifră de afaceri cu 0,2% mai mică comparativ cu
aceeaşi perioadă a anului trecut.
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Datele INS mai arată că volumul total al cifrei de afaceri din comerţul cu
ridicata şi cu amănuntul, întreţinerea şi repararea autovehiculelor şi a
motocicletelor, serie brută, în luna aprilie 2021, comparativ cu luna
precedentă, a înregistrat o scădere cu 2,8%, ca urmare a scăderilor
înregistrate la comerţul cu piese şi accesorii pentru autovehicule (-6,7%),
comerţul cu motociclete, piese şi accesorii aferente; întreţinerea şi
repararea motocicletelor (-4,7%) şi la comerţul cu autovehicule (-1,4%).

Sursa: www.insse.ro

În schimb, activităţile de întreţinere şi reparare a autovehiculelor au
rămas la acelaşi nivel.

Volumul total al cifrei de afaceri din comerţul cu ridicata şi cu amănuntul,
întreţinerea şi repararea autovehiculelor şi a motocicletelor, serie ajustată
în funcţie de numărul de zile lucrătoare şi de sezonalitate, în luna aprilie
2021, comparativ cu luna precedentă, a înregistrat o creştere cu 2,5%.

În ceea ce priveşte serviciile de piaţă prestate populaţiei, serie brută, în
luna aprilie 2021, faţă de luna precedentă, volumul cifrei de afaceri a
înregistrat o scădere cu 3,4%, ca urmare a scăderilor înregistrate la
activităţile de jocuri de noroc şi alte activităţi recreative (-20,2%) şi la
activităţile hotelurilor şi restaurantelor (-0,6%). Creşteri au înregistrat
serviciile de coafură şi alte activităţi de înfrumuseţare (+14,8%),
activităţile agenţiilor turistice şi turoperatorilor (+8,3%) şi activităţile de
spălare şi curăţare (uscată) a articolelor textile şi a produselor din blană
(+4,2%).

Volumul cifrei de afaceri din serviciile de piaţă prestate populaţiei, serie
ajustată în funcţie de numărul de zile lucrătoare şi de sezonalitate, în luna
aprilie 2021, faţă de luna precedentă, a înregistrat o scădere cu 10%.
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Datele INS mai arată că volumul total al cifrei de afaceri din comerţul cu
ridicata şi cu amănuntul, întreţinerea şi repararea autovehiculelor şi a
motocicletelor, serie brută, în luna aprilie 2021, comparativ cu luna
aprilie 2020, a înregistrat o creştere cu 107,2%, datorită creşterilor
înregistrate la comerţul cu autovehicule (+128,4%), activităţile de
întreţinere şi reparare a autovehiculelor (+99,9%), comerţul cu piese şi
accesorii pentru autovehicule (+82,9%) şi la comerţul cu motociclete,
piese şi accesorii aferente; întreţinerea şi repararea motocicletelor
(+46,2%).

Sursa: www.insse.ro

Potrivit sursei citate, volumul total al cifrei de afaceri din comerţul cu
ridicata şi cu amănuntul, întreţinerea şi repararea autovehiculelor şi a
motocicletelor, serie ajustată în funcţie de numărul de zile lucrătoare şi de
sezonalitate, în luna aprilie 2021, a înregistrat o creştere cu 99,6% faţă de
luna aprilie 2020.

De asemenea, activitatea de servicii de piaţă prestate populaţiei, serie
brută, în luna aprilie 2021, a înregistrat o cifră de afaceri cu 348,9% mai
mare comparativ cu luna aprilie 2020, datorită creşterilor înregistrate la
activităţile de jocuri de noroc şi alte activităţi recreative (+1903,1%),
serviciile de coafură şi alte activităţi de înfrumuseţare (+848,5%),
activităţile agenţiilor turistice şi tur-operatorilor (+386,9%), activităţile
hotelurilor şi restaurantelor (+281,9%) şi la activităţile de spălare şi
curăţare (uscată) a articolelor textile şi a produselor din blană (+88,5%).
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Potrivit datelor INS, activitatea de servicii de piaţă prestate populaţiei,
serie ajustată în funcţie de numărul de zile lucrătoare şi de sezonalitate, în
luna aprilie 2021 a crescut cu 228,2%, comparativ cu luna aprilie 2020.

(Sursa: Agerpres)

• La cat a ajuns datoria externa a Romaniei. Suma a crescut cu peste
un miliard de euro de la inceputul anului 2021

Datoria externa totala a Romaniei a crescut cu 1,048 miliarde euro de la
inceputul anului 2021, la 126,97 miliarde euro, fata de 125,92 miliarde
euro in decembrie 2020, arata datele publicate luni, 14 iunie, de Banca
Nationala a Romaniei (BNR).

"In perioada ianuarie - aprilie 2021, datoria externa totala a crescut cu
1,048 miliarde euro. In structura: datoria externa pe termen lung a
insumat 92,334 miliarde euro la 30 aprilie 2021 (72,7% din totalul
datoriei externe), in scadere cu 0,5% fata de 31 decembrie 2020; datoria
externa pe termen scurt a inregistrat la 30 aprilie 2021 nivelul de 34,641
miliarde euro (27,3% din totalul datoriei externe), in crestere cu 4,7% fata
de 31 decembrie 2020", arata datele BNR.

Rata serviciului datoriei externe pe termen lung a fost 18,4% in perioada
ianuarie - aprilie 2021, comparativ cu 20,1% in anul 2020. Gradul de
acoperire a importurilor de bunuri si servicii la 30 aprilie 2021 a fost de
cinci luni, in comparatie cu 5,6 luni la 31 decembrie 2020.

Gradul de acoperire a datoriei externe pe termen scurt, calculata la
valoarea reziduala, cu rezervele valutare la BNR la 30 aprilie 2021 a fost
de 86,8%, comparativ cu 90,7% la 31 decembrie 2020.

In perioada ianuarie-aprilie 2021, contul curent al balantei de plati a
inregistrat un deficit de 4,710 miliarde euro, comparativ cu 2,274
miliarde euro in perioada ianuarie - aprilie 2020. In structura acestuia,
balanta bunurilor a consemnat un deficit mai mare cu 966 milioane euro,
balanta veniturilor secundare si cea a serviciilor au inregistrat excedente
mai mici cu 295 milioane euro, respectiv cu 108 milioane euro, iar
balanta veniturilor primare si-a transformat excedentul in deficit.

https://www.agerpres.ro/data/_editor/files/2021/iunie/iuniemures/insse1luna.JPG
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Investitiile directe ale nerezidentilor in Romania au insumat 2,332
miliarde euro (comparativ cu - 43 milioane euro in perioada ianuarie -
aprilie 2020), din care participatiile la capital (inclusiv profitul reinvestit
net estimat) au insumat valoarea neta de 2,199 miliarde euro, iar creditele
intragrup au inregistrat valoarea neta de 133 milioane euro.

(Sursa: ziare.com)

• PSD va depune saptamana viitoare motiune de cenzura impotriva
Guvernului Citu. Ciolacu: "Vom duce negocieri inclusiv cu
parlamentari PNL"

Marcel Ciolacu a anuntat ca PSD va depune, saptamana viitoare,
motiunea de cenzura impotriva Guvernului Citu, iar aceasta va fi votata in
sesiunea parlamentara actuala. Liderul social-democratilor a adaugat ca
vor fi duse negocieri cu toate partidele politice dispuse sa voteze
motiunea, inclusiv cu parlamentari PNL. Titlul motiunii este "Romania
ESUATA. Recordul "fantastic" al Guvernului Citu".

"Macelul de la PNL s-a terminat? Bun. Ne ocupam de lucrurile serioase.
Astazi am finalizat textul motiunii de cenzura la adresa celei mai
dezastruoase guvernari din ultimii 30 de ani. E textul cu care vom pleca
sa negociem cu alti parlamentari decat cei ai PSD si textul pe care il vom
prezenta partenerilor sociali. Titlul motiunii este - Romania esuata,
recordul fantastic al Guvernului Citu! In guvernarea de dreapta Romania
traieste de o zi pe alta din imprumuturi de zeci de miliarde euro la
dobanzi mari, cele mai mari din UE.

Preturile s-au dublat, alimentele de baza au devenit un lux, iar benzina a
ajuns la 6 lei pe litru. Fermierii nu si-au primit subventiile. NU se dau
bani nici la stat, nici la privat. Acestea nu sunt lucruri fantastice, asa cum
spune Guvernul Citu. Guvernul trebuie sa plece pentru ca vrea sa
transforme pensia in ajutor de inmormantare. Singurul scop real
in PNRR a fost sa incerce sa dospeasca miliarde euro pentru firmele de
consultanta sau firmele de casa ale USR si PNL.

Guvernul trebuie sa plece pentru ca a ratat total campania de vaccinare.
Ne aflam pe locul 25 din 27 de tari europene, la persoane vaccinate cu
prima doza. Acestea sunt motivele pentru care Guvernul Citu trebuie sa
plece.
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Imediat dupa conferinta de presa voi avea o intalnire cu reprezentantii
sindcatelor, iar in urmatoarele zile cu cei a patronatelor, IMM-urile,
pentru ca motiunea de cenzura sa aiba o sustinere cat mai larga in
societate. Consideram ca Romania nu poate fi un stat esuat", a afirmat
Marcel Ciolacu, luni la finalul BPN al PSD.
Intrebat daca PSD va negocia si cu parlamentari de la PNL, Ciolacu a
raspuns: "Eu sper ca la sfarsitul acestei sesiuni sa scapam de acest Guvern.
Vom duce negocieri cu toti cei dispusi sa voteze motiunea de cenzura, de
la toate formatiunile politice. De aceea am finalizat textul motiunii. O
depunem saptamana viitoare.
Aceasta motiune va fi votata in aceasta sesiune. Ii anunt pe parlamentarii
PSD ca, daca trece motiunea, va urma o sesiune extraordinara pentru
numirea unui alt Guvern. E normal ca partidul care a castigat alegerile sa
vina cu propunerea de prim-ministru. In acest moment e o decizie in PSD,
domnul Alexandru Rafila este propunerea de premier. Poate fi si
un guvern minoritar. Am exclus colaboarea cu PNL. Cred ca daca va
trece motiunea, presedintele Romaniei va intra totusi in spiritul
Constitutiei".

(Sursa: ziare.com)

• Barna: Decizia privind Romexpo, amânată; Kelemen Hunor: Pot să
susţin proiectul, cu garanţii în favoarea statului

Vicepremierii Dan Barna (USR PLUS) şi Kelemen Hunor (UDMR)
transmit că în şedinţa coaliţiei guvernamentale de luni nu s-a ajuns la un
acord în ce priveşte legea care vizează transmiterea cu titlu gratuit în
proprietatea Camerei de Comerţ a unor terenuri proprietate privată a
statului aflate în folosinţa CCIR.

"Nu s-a ajuns deocamdată la un consens, dar am convenit să continuăm
discuţiile şi să fie amânat pentru moment", a spus Barna, la finalul
şedinţei coaliţiei.

Preşedintele UDMR, Kelemen Hunor, a precizat la rândul său că mai sunt
necesare discuţii în coaliţie, dar a adăugat că ar putea susţine proiectul de
lege, "cu nişte garanţii pentru şi în favoarea" statului.

"Noi am atacat la Curtea Constituţională împreună cu USR legea votată
acum un an, dacă nu mă înşel. CCR a spus că nu există probleme de
neconstituţionalitate.
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Preşedintele Iohannis a trimis înapoi legea, a cerut nişte garanţii în
favoarea statului: în cazul în care nu se realizează acea investiţie, terenul
se întoarce în proprietatea statului. E o variantă pe care noi putem să o
susţinem (...). Am simţit nevoia de a mai discuta în continuare în coaliţie.
Eu, cu nişte garanţii pentru şi în favoarea statului român, pot să susţin
acel proiect de lege, la reexaminare, dar mai e nevoie de discuţii", a spus
el, într-o declaraţie susţinută la Palatul Parlamentului.

Pe 31 martie, preşedintele Klaus Iohannis a solicitat Parlamentului
reexaminarea legii care vizează transmiterea cu titlu gratuit în
proprietatea Camerei de Comerţ a terenurilor proprietate privată a statului
aflate, până la data intrării în vigoare a actului normativ, în folosinţa
gratuită a CCIR şi care nu sunt revendicate.
Şeful statului cere reexaminarea actului normativ pentru modificarea şi
completarea Legii camerelor de comerţ din România nr. 335/2007, prin
care o suprafaţă de teren de 46 hectare de la Romexpo trece din
proprietatea statului în cea a Camerei de Comerţ şi Industrie a României
pentru dezvoltarea unui proiect imobiliar.

Dan Barna a declarat luni că în cadrul şedinţei Biroului Naţional al
formaţiunii a fost reiterat punctul de vedere conform căruia, prin
transmiterea cu titlu gratuit în proprietatea Camerei de Comerţ şi
Industrie a României a terenului de la Romexpo, statul român "oferă un
cadou de cel puţin" 400 de milioane de euro. Potrivit liderului USR PLUS,
transmiterea cu titlu gratuit în proprietatea CCIR a terenurilor proprietate
privată a statului, aflate în folosinţa gratuită a CCIR şi care nu sunt
revendicate, reprezintă "un Moş Crăciun imobiliar".

Preşedintele PNL, Ludovic Orban, a declarat luni că în cazul proiectului
privind terenul de la Romexpo nu a fost luată o decizie în coaliţie,
menţionând că el a arătat "mult tact, dorinţă de dialog şi cooperare" în
relaţia cu USR PLUS şi ar trebui ca şi reprezentanţii acestei alianţe să "fie
mai decenţi în a prezenta public".

(Sursa: Agerpres)

• Senatul a adoptat proiectul privind revenirea la completul de doi
judecători în apel / Legea merge la promulgare

Plenul Senatului a adoptat luni, în calitate de for decizional, proiectul,
iniţiat de PNL, care modifică articolul 54 din Legea nr. 304/2004 privind
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organizarea judiciară, astfel încât să se revină la completurile de doi
judecători în apel, relatează Agerpres.

S-au înregistrat 69 de voturi „pentru” şi 59 „împotrivă”.

Senatorul PNL Iulia Scântei a afirmat, în plen, că liberalii consideră
insuficientă amânarea creşterii numărului de judecători la trei în
completurile de apel, motiv pentru care susţin abrogarea acestei norme
pentru a împiedica paralizarea totală a activităţii acestor instanţe.

„Guvernul Cîţu, la iniţiativa ministrului Justiţiei, Stelian Ion, a adoptat
OUG 215/2020 prin care a amânat până la data de 31 decembrie 2022,
creşterea numărului de judecători în completurile de apel ca să facem
concursurile de admitere în magistratură. PNL consideră că nu e
suficientă amânarea şi e necesară abrogarea acestei norme pentru a nu
permite riscul paralizării totale a activităţii instanţelor de apel. E nevoie
să acoperim deficitul de personal din sistemul judiciar, nu să-l golim de
magistraţi profesionişti”, a explicat Scântei.

Senatorul PSD Robert Cazanciuc i-a criticat pe iniţiatorii proiectului
legislativ, susţinând că abrogarea acestui text de lege „nu este în interesul
cetăţeanului român”.

„Dacă sistemul judiciar nu are resurse, suntem aici să aducem resurse
pentru sistem şi pentru cetăţeni”, a subliniat Cazanciuc.

Potrivit proiectului adoptat, „apelurile se judecă în complet format din doi
judecători, cu excepţia cazurilor în care legea prevede altfel”.

De asemenea, actul normativ mai stipulează că „recursurile se judecă în
complet format din trei judecători, cu excepţia cazurilor în care legea
prevede altfel”.

„La data intrării în vigoare a prezentei legi, se abrogă Ordonanţa de
Urgenţă nr. 215 din 30 decembrie 2020 privind adoptarea unor măsuri în
materia alcătuirii completurilor de judecată în apel, aprobată prin Legea
nr. 85/2021, publicată în Monitorul Oficial, Partea I nr. 403 din 16 aprilie
2021”, conform unui amendament admis la proiect.
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Propunerea legislativă a fost adoptată de Camera Deputaţilor.

(Sursa: G4Media.ro)

• BREAKING Încă o amânare în dosarul ”Colectiv”: pe 22
septembrie se va decide dacă se schimbă încadrarea faptelor de care
sunt acuzați Cristian Popescu Piedone și alți inculpați

Curtea de Apel București a amânat pentru 22 septembrie decizia legată de
posibila schimbare a încadrării faptelor de care sunt acuzați Cristian
Popescu Piedone și alți inculpați în dosarul ”Colectiv”, potrivit deciziei
anunțate luni.

Din cauză că cei doi judecători din complet nu s-au înțeles dacă să
schimbe sau nu faptele, instanța a propus astăzi ca un al treilea judecator
să încline balanta în această decizie. Propunerea a fost acceptată, în ciuda
opoziției parchetului, iar un al treilea judecător va lua decizia pe 22
septembrie.

O eventuală schimbare a încadrării faptelor s-ar putea solda cu aplicarea
unor pedepse mai ușoare, în cazul condamnării inculpaților.

Dezbaterile merg, însă mai departe, independent, cu privire la cei trei
patroni ai clubului Colectiv, față de care nu s-a pus în discuție schimbarea
încadrării juridice. Discuțiile, în acest caz, au fost programate pentru
marți și miercuri.

Context (sursa: Agerpres). Curtea de Apel Bucureşti judecă apelul din
dosarul Colectiv, în care au fost condamnaţi, printre alţii, fostul primar al
Sectorului 4 Cristian Popescu-Piedone, doi pompieri şi patronii clubului.

Problema schimbării încadrării juridice a fost ridicată din oficiu, la
termenul din 14 aprilie al procesului, de către cei doi judecători ai
completului, Adina Pretoria Dumitrache şi Andrei Viorel Iugan, fapt ce a
nemulţumit DNA, care a făcut o cerere de recuzare a celor doi magistraţi.
Cererea de recuzare a fost însă respinsă de un alt complet.
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Ulterior, supravieţuitori ai incendiului din Colectiv şi rude ale victimelor
au reclamat, într-o scrisoare deschisă, decizia celor doi judecători,
susţinând că schimbarea încadrării juridice a faptelor inculpaţilor ar duce
la pedepse „mici şi nesemnificative, disproporţionate faţă de gravitatea
faptelor comise şi a consecinţelor lor, lucru care ar arunca o umbră
adâncă asupra întregului proces de justiţie din România”.

Semnatarii afirmau că, an de an, şi-au pus nădejdea în Justiţie, „sperând
ca printr-o înfăptuire corectă a acesteia, să izbutim să obţinem măcar un
crâmpei de alinare”.

„În schimb, după 5 ani şi jumătate de chinuri felurite, atât fizice, cât şi
sufleteşti, aflăm din documentele emise după termenele apelului, că se ia
în mod serios în considerare schimbarea încadrării juridice a
infracţiunilor inculpaţilor, lucru care, dacă s-ar înfăptui, ar putea duce la
absolvirea acestora de o parte din vină şi la îndulcirea până la derizoriu a
pedepselor acordate”.

Supravieţuitorii tragediei de la Colectiv spuneau că, potrivit
documentelor instanţei, au fost puse în discuţie, din oficiu, următoarele
schimbări ale încadrărilor juridice:

* Pentru inculpaţii Cristian Popescu-Piedone, Aurelia Iofciu, Luminiţa
Larisa Ganea, Antonina Radu şi George Petrică Matei – înlăturarea
art.309 C.pen., respectiv consecinţele deosebit de grave.

* Pentru inculpaţii Cristian Popescu-Piedone, Aurelia Iofciu, Luminiţa
Larisa Ganea şi Sandra Ramona Moţoc, va fi pusă în discuţie forma de
vinovăţie, intenţia sau culpa, mai exact dacă este vorba de abuz în
serviciu sau neglijenţă în serviciu. În situaţia în care se va aprecia că este
abuz în serviciu, se va pune în discuţie ca pentru infracţiunea reţinută în
sarcina inculpaţilor Cristian Popescu-Piedone şi Aurelia Iofciu să se aibă
în vedere forma continuată, iar nu concursul de infracţiuni.

* În ceea ce priveşte înlăturarea art. 309 C.pen., Curtea pune în vedere că
dezbaterile să vizeze şi împrejurarea dacă infracţiunile de abuz în serviciu
sau neglijenţă în serviciu pot produce, ca şi consecinţe, vătămarea
corporală sau moartea unor persoane, sau care sunt consecinţele pe care le
pot produce acest tip de infracţiuni, ca urmare imediată.
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* Pentru Niţă Daniela Ioana, în legătură cu infracţiunea de sustragere sau
distrugere de probe ori de înscrisuri, prevăzută de art. 275 alin.1 C.pen.,
pentru acurateţe juridică, raportat la modul în care este descrisă această
infracţiune, Curtea va pune în discuţie reţinerea formei de participaţie a
instigării, în locul autoratului.

Procesul de află în faza de apel, după ce, pe 16 decembrie 2019,
Tribunalul Bucureşti i-a condamnat pe fostul primar al Sectorului 4
Cristian Popescu-Piedone, funcţionari din primărie, patronii clubului, doi
pompieri, pirotehnişti şi reprezentaţii unei firme de artificii.

Astfel, Cristian Popescu-Piedone a fost condamnat la 8 ani şi 6 luni
închisoare cu executare pentru săvârşirea infracţiunii de abuz în serviciu
în legătură cu eliberarea autorizaţiilor de funcţionare pentru clubul
Colectiv.

Totodată, cei trei patroni ai clubului Colectiv – Alin George Anastasescu,
Paul Gancea şi Costin Mincu – au primit câte 11 ani şi 8 luni închisoare
pentru ucidere din culpă în formă agravantă, vătămare corporală din culpă
în formă agravantă şi neluarea măsurilor legale de securitate şi sănătate în
muncă.

Daniela Niţă – patroana firmei de artificii Golden Ideas Fireworks Artists
– a fost condamnată la 12 ani şi 8 luni de închisoare cu executare. În
acelaşi dosar, pirotehniştii Viorel Zaharia şi Marian Moise au primit 9 ani
şi 8 luni de închisoare şi, respectiv, 10 ani. De asemenea, Cristian Niţă,
director al firmei de artificii, a primit 3 ani şi 6 luni de închisoare cu
executare.

George Matei şi Antonina Radu, cei doi pompieri de la Inspectoratul
pentru Situaţii de Urgenţă (ISU) Bucureşti care au verificat clubul
Colectiv fără a lua măsurile legale în privinţa respectării normelor PSI, au
fost condamnaţi la câte 9 ani şi 2 luni de închisoare.

Aurelia Iofciu, şefa Serviciului autorizări comerciale din Primărie, a
primit 8 ani de închisoare, Larisa Luminiţa Ganea, consilier superior – 7
ani, Ramona Sandra Moţoc, referent superior – 3 ani de închisoare cu
suspendare. În cazul Ramonei Moţoc, instanţa a dispus prestarea a 90 de
zile de muncă în folosul comunităţii.
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De asemenea, persoanele condamnate au fost obligate să plătească, în
solidar cu Primăria Sector 4 şi ISU Bucureşti-Ilfov, daune morale şi
materiale de peste 50 de milioane de euro către victimele incendiului din
octombrie 2015.

De asemenea, inculpaţii, ISU şi Primăria Sectorului 4 trebuie să plătească
mai multor spitale din Bucureşti şi din ţară peste 8 milioane lei,
reprezentând cheltuieli de spitalizare cu persoanele decedate şi rănite.

Decizia Tribunalului Bucureşti a fost atacată cu apel de persoanele
condamnate, dar şi de către procurori.

(Sursa: Agerpres)

• Consiliul Elevilor: Soluţia în problema violenţei şcolare nu sunt
grupurile anti-bullying, ci instruirea profesorilor şi consilierilor
şcolari

Consiliul Naţional al Elevilor consideră că soluţia pentru rezolvarea
problemei violenţei şcolare nu este înfiinţarea de grupuri de lucru
anti-bullying, cum îşi propune Ministerul Educaţiei, ci formarea cadrelor
didactice şi instruirea consilierilor şcolari în acest domeniu.

"Consiliul Naţional al Elevilor dezaprobă profund atitudinea Ministerului
Educaţiei în raport cu această problemă ce creşte de la o zi la alta.
Considerăm că soluţia în faţa unui astfel de fenomen nu este înfiinţarea
unui grup de lucru anti-bullying la nivelul unităţii de învăţământ
(conform art. 71, alin. (2), pct. e) din ROFUIP, există deja o comisie
permanentă la nivelul fiecărei unităţi de învăţământ, responsabilă de
combaterea violenţei), ci formarea cadrelor didactice pentru a depista
cazurile de violenţă şcolară în forma lor precoce şi instruirea consilierilor
şcolari pentru a putea realiza un management de caz eficient în ceea ce
priveşte reabilitarea agresorului şi a victimei, atunci când cazurile nu sunt
extrem de grave", potrivit unui comunicat al Consiliului Naţional al
Elevilor transmis, marţi, AGERPRES.

Consiliul Naţional al Elevilor solicită Ministerului Educaţiei să îşi asume
în mod public prioritizarea sănătăţii mintale şi a stării de bine a elevilor în
spaţiul şcolar, astfel încât să se asigure în fiecare unitate de învăţământ
din România un mediu propice învăţării şi dezvoltării armonioase a
elevilor.
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"Soluţia Ministerului Educaţiei în faţa problemei violenţei şcolare, de a
îngropa unităţile de învăţământ în noi comitete, comiţii şi grupuri de lucru,
nu poate avea, din păcate, sorţi de izbândă. La nivelul fiecărei şcoli există
deja o comisie responsabilă de combaterea violenţei, însă, de cele mai
multe ori, membrii acesteia nu îşi iau în serios atribuţiile, fie pentru că nu
au competenţele necesare, fie pentru că nu consideră violenţa şcolară a fi
un fenomen grav, ce necesită a fi abordat, în ţara în care 20% dintre
părinţi consideră că bătaia reprezintă un mijloc de educaţie. E de datoria
Ministerului Educaţiei să îşi asume şi de datoria fiecărui director să
implementeze în mod real politici pentru creşterea siguranţei în şcoală şi
pentru cultivarea stării de bine a fiecărui elev, prin crearea de spaţii sigure
pentru învăţare", a declarat Rareş Voicu, preşedintele Consiliului
Naţional al Elevilor.

Majoritatea cadrelor didactice nu sunt pregătite, din punct de vedere
psihopedagogic, pentru a depista violenţa şcolară în formele ei precoce,
înainte de a deveni un fenomen acutizat la nivelul colectivului clasei/al
unităţii de învăţământ, a subliniat Consiliul Naţional al Elevilor.

Un studiu recent realizat de organizaţia World Vision România arată
faptul că 71% dintre elevi au fost martori sau victime ale violenţei fie în
drumul spre şcoală, fie în timpul pauzelor sau chiar în timpul orelor de
curs. Mai mult, conform datelor Organizaţiei Mondiale a Sănătăţii,
România a fost clasată pe locul trei în ceea ce priveşte bullyingul, în
cadrul unui studiu la care au participat 42 de state, a adăugat Consiliul
Naţional al Elevilor.

Ministrul Educaţiei, Sorin Cîmpeanu, a declarat, sâmbătă, că până la 13
septembrie, la începerea anului şcolar 2021-2021, se vor constitui grupuri
de acţiune anti-bullying în orice şcoală.

(Sursa: Agerpres)

• Între roboți, inteligență artificială și blockchain, profesorul nu va fi
desființat, ci rezistă în rol central – raportul OECDDigital Education
Outlook 2021, despre tehnologiile inteligente care transformă școala

Tehnologiile blockchain, inteligența artificială, roboții ca instrumente folosite în
educație nu mai sunt prognoze utopice sau distopice privind școala, ci lucruri
reale, explorate sau aplicate deja în sistemele de educație ale lumii, arată un nou
raport al Organizației pentru Cooperare și Dezvoltare Economică – OECD
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Digital Education Outlook 2021. Acesta descrie pe larg, cu studii de caz, felul
cum tehnologiile digitale, în special cele inteligente, bazate pe inteligență
artificială, pe analiza proceselor de învățare sau pe robotică, transformă educația,
realitățile de la clasă și din managementul unităților de învățământ, într-un
proces în care sunt schimbate realitățile școlare, dar în care profesorul rezistă
într-un rol central.

Raportul vizează două categorii largi de evoluții prin care digitalul
transformă sau poate transforma, în viitorul apropiat, educația: tehnologii
inteligente la clasă, respectiv tehnologii inteligente la nivel de management
organizațional și de sistem. Și abordează atât beneficiile utilizării lor, cât și
riscurile asociate.

 Într-un comentariu pe marginea documentului, directorul Direcției
pentru Educație a OECD, Andreas Schleicher, pune dezvoltarea digitală
în contextul schimbărilor produse de pandemie, în ultimul an. Dar, arată
el “clasele online nu înseamnă clase inteligente. Ele au fost mai degrabă
o măsură provizorie care să mențină învățarea în funcțiune, conservând
practicile existente, în loc să le transforme”. Soluțiile inteligente permit
profesorilor să revoluționeze predarea, să pregătească mai bine orele
pentru a doua zi, să evalueze, să personalizeze materia predată. Dar
tehnologia, pentru a funcționa în mediul educațional, trebuie să fie
prietenoasă, iar cei care o folosesc trebuie să priceapă că ea nu se
traduce automat în rezultate mai bune, ci doar atunci când răspunde unor
nevoi și riscurile asociate sunt reduse la minim, arată el.

Analiza OECD citată merge dincolo de folosirea tehnologiilor pentru
predarea la distanță, așa cum s-a întâmplat în pandemie, vorbind despre
folosirea lor în orice condiții, pentru îmbunătățirea actului didactic în
general, a rezultatelor de învățare, a verificării acestora. Descrie modalități
de folosire a tehnologiei pentru personalizarea învățării, pentru dezvoltarea
curriculumului, pentru reducerea inegalităților.

Folosirea tehnologiilor inteligente, la clasă

Tehnologiile de învățare adaptivă, precum sistemele inteligente de
îndrumare și meditații, descrise în raportul OECD
facilitează personalizarea predării folosind abordări asemănătoare: ele
detectează nivelul cunoștințelor elevilor, estimează care sunt cele mai bune
abordări pentru a răspunde nevoilor de învățare la acel nivel, respectiv
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acționează oferind noi exerciții, noi unități de curriculum, o formă sau alta
de predare sau pur și simplu informează profesorul cu privire la această
evaluare.

Potrivit raportului – care dă exemple de soluții digitale, precum platforma
olandeză Snappet – nu se limitează doar la obiectivele legate de achiziția de
cunoștințe, și încep să ia în calcul elemente de comportament, precum stilul
de învățare al elevilor.

Pe de altă parte, conform analizei OECD, un alt domeniu de dezvoltare
urmărește să măsoare nivelul de implicare al elevilor și intervențiile
necesare pentru a menține un grad de implicare ridicat, atât în mediu
digital, cât și în cel fizic. Măsurarea implicării, arată documentul, este
dificilă, dar au fost dezvoltate deja soluții automate, de la cele ce urmăresc
mișcarea oculară la analiza altor trăsături ale feței sau ale mișcărilor
corpului.

În acest caz, există două rute de acțiune – una proactiva, ce urmărește să
stimuleze implicarea elevilor prin folosirea unor elemente de joc sau alte
instrumente ce cresc atractivitatea față de obiectul învățării, respectiv una
reactivă, ce monitorizează nivelul de implicare, detectează când acesta
începe să scadă, modifică tipul de predare în funcție de perioadele de interes
redus al elevilor.

Dacă soluțiile de personalizare a învățării sunt cele răspândite, tehnologiile
inteligente includ și instrumente mai puțin vizibile, precum cele de analiză
a datelor privind învățarea, ce au ca obiectiv să sprijine profesorii pentru
ca aceștia să livreze elevilor scenarii de învățare atractive și bogate. Printre
acestea se numără soluții precum cele de feedback în timp real, pentru
tranziția de la o sarcină la alta, în funcție de modul cum învață în acel
moment elevul – individual, în grupuri mici sau în colectiv. Tot aceste
instrumente de analiză pot oferi profesorilor informații rapide privind
comportamentul elevilor și lucrul acestora la clasă.

Sistem chilean de evaluare a activității și implicării elevilor – Sursa: Raport
OECD

Tehnologia digitală, bazată pe inteligență artificială, oferă deja soluții,
precum cele de convertire a cuvintelor vorbite în text scris sau invers, care
le permit elevilor cu nevoi speciale să învețe alături de ceilalți, la clasă.
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În același domeniu, unele tehnologii permit diagnosticarea si remedierea
unor nevoi speciale (de exemplu, a disgrafiei) sau oferp sprijin pentru
învățarea socio-emoțională în cazul studenților cu autism.

Nu în ultimul rând, printre tehnologiile folosite la clasă și care se dezvoltă
tot mai mult sunt cele de tip “robot”. Acestea au drept scop să fie folosiți ca
îndrumători pentru grupuri mici de elevi sau pentru o persoană, dar și pe
post de “colegi” de clasă, care să învețe de la elevi. Tot “roboți” pot fi
folosiți pentru predarea sau învățarea la distanță sau pot asista în învățarea
unor limbi străine, în cursuri internaționale.

Potrivit OECD, aceste instrumente au nevoie să fie acționate, controlate
sau administrate de către un om, anume de către un profesor, iar
nivelul de automatizare a acțiunilor și deciziilor trebuie conceput având în
minte două repere: la un capăt, acțiuni complet automatizate, iar la
celălalt, acțiuni unde oamenii au control deplin (vezi figura de mai jos).
Până în acest moment, arată estimarea OECD, sistemele de inteligență

artificială rămân hibride și au nevoie de intervenția umană în procesele
lor.

Sisteme inteligente de organizare și de sistem

Tehnologiile inteligente care folosesc inteligența artificială și date de analiză
a învățării pot fi folosite și în managementul organizațiilor din educație,
de exemplu pentru îmbunătățirea curriculumului, în funcție de căile de
învățare preferate de elevi, după cum arată raportul OECD. Un fenomen
încă foarte nou, dar care dă semne că poate transforma cultura instituțională
în organizațiile din educație este adoptarea datelor de analiză a învățării la
fiecare nivel din cadrul organizației.
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Cele sase etape ale automatizarii învățării personalizate – Sursa: Raport
OECD / Ru.nl – Adaptive Learning Lab

Exemple de soluții de tehnologie inteligentă folosite la nivel organizațional
în educație, oferite de raportul OECD:

 Sisteme de avertizare timpurie privind elevii cu risc de abandon
școlar, la nivel de liceu. Pentru aceasta, e nevoie de folosirea
transparentă a unor algoritmilor.

 Evaluările standardizate ce folosesc tehnici de joc pot integra
tehnologii inteligente și tehnici avansate de analiză a datelor pentru a
extinde evaluarea la abilități care nu pot fi măsurate ușor prin testarea
obișnuită – creativitatea, abilități emoționale sau de comportament etc.
Testele bazate pe tehnici de joc pot folosi înregistrări audio sau
monitorizarea mișcării oculare pentru diverse obiective de măsurare.

Ca “infrastructură de verificare”, tehnologia de tip blockchain oferă noi
metode de acreditare în educație și formare, pentru că permite validarea
instantanee și cu un înalt nivel de precizie a informațiilor despre indivizi și
organizații. Tehnologia blockchain poate elimina fraudarea diplomelor,
poate facilita mutarea cursanților dintr-un sistem educațional în altul și
dintr-o țară în alta, permite indivizilor un control sporit asupra propriilor
date.

Elemente-cheie de care trebuie să se țină cont în folosirea tehnologiilor
inteligente, conformOECD

 Potrivit raportului citat, aceste tehnologii sunt dominate încă de
modelul hibrid om-inteligență artificială. Pentru a fi utile și acceptabile
social, este important ca utilizatorii să fie implicați în elaborarea lor,
oamenii să aibă controlul în deciziile importante, iar negocierea utilizării
lor cu societatea să aibă loc într-o manieră deschisă

 Tehnologiile acestea pot fi folositoare oamenilor fără să fie perfecte.
Transparența în privința acurateții este importantă, iar limitele lor trebuie
comparate cu cele ale oamenilor care întreprind activități similare.
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 E nevoie să fie finanțate analize suplimentare care să dovedească
folosința pedagogică eficientă a tehnologiilor inteligente, la clasă sau în
afara ei, precum și pentru utilizarea lor în scopuri de management, iar
dovezile trebuie să se bazeze pe criterii clare.

 Adoptarea de tehnologii inteligente trebuie să se facă în conformitate
cu reglementările privind protecția datelor și a vieții private

 Ele au un cost, iar o analiză cost-beneficii trebuie făcută în vederea
adoptării lor, în condițiile în care benficiile lor nu sunt doar pecuniare.
Decidenții trebuie să încurajeze dezvoltarea te tehnologii accesibile și
sustenabile, apelând la standarde deschise și interoperabilitate.

Raportul complet poate fi consultat aici.

(Sursa:edupedu.ro)

• Raport Transparency International: Pandemia a alimentat
sentimentul de corupţie în Uniunea Europeană/ Frecvenţa mitei în
sectorul sanitar, mai ridicată în România şi Bulgaria

Pandemia de coronavirus a alimentat sentimentul de corupţie al
cetăţenilor din Uniunea Europeană, mai puţin de jumătate dintre ei
estimând că această criză a fost gestionată în mod „transparent” de
autorităţi, potrivit unei anchete a Transparency International dezvăluită
marţi, scrie AFP, citată de News.ro.

„În UE, doar patru persoane din zece cred că guvernul lor a gestionat
pandemia în mod transparent. În Franţa, în Polonia şi în Spania, 60%
dintre persoanele interogate cred că a lipsit transparenţa în gestionarea
pandemiei de către guvernul lor”, potrivit rezultatelor studiului.

Mai mult de 40.000 de locuitori din 27 de ţări ale Uniunii Europene au
răspuns acestui Barometru european de corupţie, realizat între octombrie
şi decembrie 2020.

Conform Transparency International, asistenţa medicală este în special
afectată de corupţie. Deşi doar 6% dintre persoanele întrebate au declarat
că au dat mită pentru a beneficia de îngrijiri medicale, 29% spun că s-au
bazat pe relaţiile personale pentru a obţine privilegii.
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„Îngrijirile medicale, în special, au fost un teren propice corupţiei pe
măsură ce guvernele s-au luptat să facă faţă pandemiei Covid-19”, scrie
Transparency în raportul său.

Frecvenţa mitei în acest sector al sănătăţii, raportată de respondenţi, este
mai ridicată în România (22%) şi în Bulgaria (19%), în timp ce
recurgerea la relaţii personale este mai frecventă în Cehia (54%) şi în
Portugalia (46%).

Aproape jumătate dintre francezii interogaţi au declarat că au apelat la o
relaţie personală pentru a avea acces la un serviciu public în cursul
ultimelor 12 luni.

Raportul îndeamnă guvernele UE să „redubleze eforturile pentru a
garanta o ieşire corectă şi echitabilă din pandemia în curs”.

Ungaria şi Polonia sunt arătate cu degetul drept ţările care se folosesc de
criza sanitară ca de o „scuză pentru a slăbi democraţia” prin intermediul
noilor reglementări.

Politicienii au văzut în asta „o ocazie de a face profit”, adaugă raportul,
citând lobbying-ul făcut în favoarea achiziţionării de măşti de protecţie.

În Germania, deputaţii Partidului Conservator la putere au fost chestionaţi
pentru că au intervenit pe acest tip de piaţă.

În această ţară, mai mult de 60% din persoanele chestionate estimează că
guvernul este sub influenţa grupurilor de interes private. Este şi
sentimentul a mai mult de jumătate dintre cei sondaţi în Europa cu privire
la propriul guvern.

Corupţia stagnează sau creşte în ţara lor cred o treime dintre europenii
întrebaţi.

„Aceste rezultate ar trebui să fie considerate drept un semnal de alarmă
atât pentru guvernele naţionale, cât şi pentru instituţiile din Uniunea
Europeană”, a declarat Michiel van Hulten, director al Transparency
International UE într-un comunicat.

(Sursa: news.ro)
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• Preturile petrolului au atins luni cele mai ridicate niveluri din
ultimii doi ani

Preturile petrolului au urcat luni si au atins cele mai ridicate niveluri din
mai mult de doi ani, sustinute de redresarea economica si de perspectiva
de crestere a cererii, in contextul intensificarii campaniilor de vaccinare
in lume, transmite Reuters.

Cotatia petrolului Brent a crescut luni pana la 73,64 dolari pe baril, cel
mai ridicat nivel atins din aprilie 2019.

Pretul petrolului West Texas Intermediate (WTI), de referinta pe piata
americana, a avansat pana la 71,78 dolari pe baril, un maxim dupa
octombrie 2018.

"Cei doi indici majori ai petrolului sunt tranzactionati aproape de cele mai
ridicate niveluri din ultimii doi ani si jumatate, pe fondul unui mix al
optimismului referitor la cerere si limitele aplicate productiei de catre
OPEC+", a declarat Stephen Brennock, analist la firma de brokeraj PVM.

Traficul rutier isi revine la nivelurile anterioare pandemiei in America de
Nord si majoritatea Europei, iar numarul curselor aeriene este in crestere,
odata cu relaxarea restrictiilor impuse in timpul pandemiei, determinand
cresteri ale cotatiilor petrolului in ultimele trei saptamani.

Optimismul investitorilor a fost alimentat si de summitul G7, unde cele
mai bogate tari ale lumii au incercat sa dea o imagine de cooperare pe
temele majore, cum ar fi redresarea din pandemie si donarea a 1 miliard
de doze de vaccinuri pentru tarile sarace.

(Sursa: ziare.com)

• Comunicatul Summit-ului NATO, emis de șefii de state și de
guverne participanți la reuniunea de la Bruxelles

NATO este o alianţă defensivă şi va continua să depună eforturi pentru
pace, securitate şi stabilitate în întreaga zonă euro-atlantică, se arată în
comunicatul final al summitului Alianţei nord-atlantice desfăşurat luni la
Bruxelles.
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Şefii de stat şi de guvern participanţi la summit asigură că rămân „ferm
angajaţi faţă de Tratatul de la Washington” (fondator al NATO), inclusiv
în privinţa faptului că „un atac împotriva unui aliat va fi considerat un
atac împotriva tuturor, aşa cum este înscris în Articolul 5” al tratatului.

„Ne confruntăm cu ameninţări cu mai multe faţete, cu o concurenţă
sistemică din partea puterilor autoritare care încearcă să se afirme,
precum şi cu provocări în creştere pentru securitatea ţărilor noastre şi a
cetăţenilor noştri, din toate direcţiile strategice. Acţiunile agresive ale
Rusiei reprezintă o ameninţare la adresa securităţii euro-atlantice;
terorismul în toate formele şi manifestările sale rămâne o ameninţare
persistentă pentru noi toţi. Actori statali şi nestatali subminează ordinea
internaţională bazată pe reguli şi încearcă să submineze democraţia din
întreaga lume. Instabilitatea observată dincolo de graniţele noastre
favorizează, de asemenea, migraţia neregulată şi traficul de persoane”,
constată participanţii la summit.

Comunicatul enumeră între provocări „influenţa crescândă şi politicile
internaţionale ale Chinei”, asigurând că aliaţii vor „interacţiona cu China
pentru a apăra interesele de securitate ale Alianţei”, precum şi
„ameninţări cibernetice şi hibride, alte ameninţări asimetrice, inclusiv
campanii de dezinformare, utilizarea rău intenţionată a tehnologiilor
emergente şi a unor tehnologii perturbatoare din ce în ce mai sofisticate”.

În acelaşi timp, „progresele rapide în spaţiu ne afectează securitatea”,
proliferarea armelor de distrugere în masă şi „erodarea arhitecturii de
control al armelor subminează, de asemenea, securitatea noastră
colectivă”, iar „schimbările climatice sunt un factor de multiplicare a
ameninţărilor cu implicaţii asupra securităţii Alianţei”, notează
participanţii la summit.

În acest context, liderii NATO anunţă aprobarea „astăzi, în cadrul NATO
2030, a unei agende transatlantice pentru viitor”, care „completează şi
extinde adaptarea politică şi militară în curs, consolidează capacitatea
noastră de a îndeplini cele trei sarcini esenţiale şi contribuie la
consolidarea Alianţei noastre şi la pregătirea pentru viitor”.

Participanţii îşi reiterează „angajamentul de a menţine un mix adecvat de
capabilităţi nucleare, convenţionale şi de apărare antirachetă pentru
descurajare şi apărare, precum şi faţă de angajamentul de investiţii în
apărare din 2014, în totalitate”.
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Liderii se angajează de asemenea să crească „rezilienţa, care rămâne o
responsabilitate naţională”, şi să adopte „o abordare mai integrată şi mai
bine coordonată, în concordanţă cu angajamentul nostru colectiv în
temeiul articolului 3 din Tratatul Atlanticului de Nord, de a reduce
vulnerabilităţile şi de a ne asigura că militarii noştri pot opera eficient pe
timp de pace, criză şi conflicte”.

„Agenda NATO 2030 stabileşte un nivel mai înalt de ambiţie pentru
NATO şi oferă orientări clare privind continuarea adaptării pentru a
aborda ameninţările şi provocările existente, noi şi viitoare, pe baza
adaptării politice şi militare continue a Alianţei. Pentru a implementa
agenda NATO 2030, cele trei sarcini esenţiale şi următorul Concept
Strategic necesită resurse adecvate, prin cheltuieli naţionale pentru
apărare şi finanţare comună. Pe baza cerinţelor, suntem de acord să
majorăm aceste resurse, inclusiv dacă este necesar prin finanţarea comună
NATO, începând cu 2023, ţinând cont de sustenabilitate, accesibilitate şi
responsabilitate. Când ne vom întâlni în 2022, vom conveni, alături de
Conceptul Strategic, asupra cerinţelor specifice de finanţare suplimentară
până în 2030 şi implicaţiilor în materie de resurse pentru bugetul militar
al NATO, a programului NATO de investiţii în securitate şi a bugetului
civil, şi vom identifica eventuale măsuri de eficientizare”, se arată în
comunicat.

Participanţii la summit menţionează pe de altă parte că „de mai bine de
25 de ani NATO se preocupă de construirea unui parteneriat cu Rusia,
inclusiv prin intermediul Consiliului NATO-Rusia (NRC), iar în timp ce
NATO îşi respectă angajamentele internaţionale, Rusia continuă să
încalce valorile, principiile, încrederea şi angajamentele stipulate în
documentele convenite şi care stau la baza relaţiei NATO-Rusia”.

„Ne reafirmăm deciziile faţă de Rusia convenite la summitul din Ţara
Galilor din 2014 şi la toate reuniunile noastre ulterioare ale NATO. Am
suspendat orice cooperare practică civilă şi militară cu Rusia, rămânând
în acelaşi timp deschişi dialogului politic. Până când Rusia nu va
demonstra respectarea dreptului internaţional şi a obligaţiilor şi
responsabilităţilor sale internaţionale, nu poate exista o revenire la
‘business as usual’. Vom continua să răspundem la deteriorarea mediului
de securitate prin întărirea poziţiei noastre de descurajare şi apărare,
inclusiv printr-o prezenţă avansată în partea de est a Alianţei. NATO nu
caută confruntarea şi nu reprezintă o ameninţare pentru Rusia.
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Deciziile pe care le-am luat sunt pe deplin în concordanţă cu
angajamentele noastre internaţionale şi, prin urmare, nu pot fi considerate
de nimeni ca fiind în contradicţie cu Actul fondator NATO-Rusia”, se
subliniază în comunicat.

Acesta mai arată că „dezvoltarea dispozitivului militar în mai multe
domenii de către Rusia, postura sa mai asertivă, capacităţile sale militare
inovatoare şi activităţile provocatoare, inclusiv în apropierea graniţelor
NATO, precum şi exerciţiile sale de mare anvergură fără preaviz,
continuarea întăririi militare în Crimeea, desfăşurarea de rachete moderne
cu capacitate duală în Kaliningrad, integrarea militară cu Belarus şi
încălcările repetate ale spaţiului aerian al aliaţilor NATO ameninţă din ce
în ce mai mult securitatea zonei euro-atlantice şi contribuie la instabilitate
de-a lungul frontierelor NATO şi nu numai”.

Comunicatul insistă că „Rusia a continuat să-şi diversifice arsenalul
nuclear, inclusiv prin implementarea unei game de sisteme de rachete cu
rază scurtă şi medie de acţiune destinate să exercite o acţiune coercitivă
asupra NATO. Rusia şi-a recapitalizat aproximativ 80% din forţele
strategice nucleare şi îşi extinde capacităţile nucleare, urmărind să se
doteze cu arme noi şi destabilizatoare şi o gamă diversă de sisteme cu
dublă capacitate. Rusia continuă să folosească o retorică nucleară
agresivă şi iresponsabilă şi a sporit importanţa pe care o acorda deja
exerciţiilor convenţionale destabilizatoare, care includ sisteme cu
capacitate duală. Strategia nucleară a Rusiei şi modernizarea,
diversificarea şi extinderea sistemelor de arme nucleare, inclusiv
creşterea calitativă şi cantitativă a armelor sale nucleare non-strategice,
contribuie tot mai mult la o postură mai agresivă de intimidare strategică.
Vom continua să conlucrăm îndeaproape pentru a aborda toate
ameninţările şi provocările ridicate de Rusia”, conchid participanţii la
summit.

Aceştia îşi reiterează în acelaşi timp „sprijinul pentru integritatea
teritorială şi suveranitatea Ucrainei, Georgiei şi Republicii Moldova în
cadrul graniţelor lor recunoscute la nivel internaţional” şi cer Rusiei, „în
conformitate cu angajamentele sale internaţionale, să retragă forţele pe
care le-a staţionat în cele trei ţări fără acordul lor”.

„Condamnăm cu tărie şi nu vom recunoaşte anexarea ilegală şi nelegitimă
a Rusiei la Crimeea şi denunţăm ocuparea temporară a acesteia.
Abuzurile şi încălcările drepturilor omului împotriva tătarilor din Crimeea
şi a membrilor altor comunităţi locale trebuie să înceteze.
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Recenta întărire a dispozitivului său militare şi activităţile de destabilizare
ale Rusiei în Ucraina şi în jurul acesteia au intensificat şi mai mult
tensiunile şi au subminat securitatea. Facem apel la Rusia să pună capăt
acestei întăriri a dispozitivului său militar şi să nu mai restricţioneze
navigaţia în anumite părţi ale Mării Negre”, notează liderii NATO.

Ei cer de asemenea Rusiei „să se angajeze în mod constructiv în procesul
de soluţionare a problemei Transnistriei”, exprimându-şi hotărârea de a
„sprijini reformele democratice ale Republicii Moldova şi de a-i oferi
asistenţă prin iniţiativa NATO de întărire a capacităţilor de apărare şi de
securitate”.

Comunicatul aminteşte că „după aproape 20 de ani, operaţiunile militare
ale NATO în Afganistan se apropie de sfârşit”. „I-am privat pe terorişti
de un sanctuar de unde să planifice atacuri împotriva ţărilor noastre, am
ajutat Afganistanul să îşi construiască instituţiile de securitate şi am
instruit, consiliat şi asistat Forţele Naţionale Afgane de Apărare şi
Securitate; aceştia îşi asumă acum întreaga responsabilitate pentru
securitatea din ţara lor”, afirmă participanţii la summit, care aduc totodată
„un omagiu celor care şi-au pierdut viaţa sau au fost răniţi” şi îşi exprimă
„profunda recunoştinţă pentru toţi bărbaţii şi femeile care au slujit sub
stindardul NATO, precum şi familiilor lor”.

„Descurajarea şi apărarea sunt în centrul Alianţei, susţinute de articolul 5
din Tratatul de la Washington şi de o legătură transatlantică durabilă.
Suntem uniţi şi hotărâţi în capacitatea şi angajamentul nostru de a ne
apăra reciproc. Vom menţine şi vom dezvolta în continuare întreaga gamă
de forţe şi capacităţi pregătite necesare pentru a asigura o descurajare şi
apărare credibile şi vom oferi Alianţei o gamă largă de opţiuni pentru a ne
adapta răspunsul la circumstanţe specifice şi pentru a răspunde oricăror
ameninţări, din partea unor actori statali şi nestatali, de oriunde şi oriunde
ar apărea”, insistă participanţii.

Comunicatul mai consemnează între altele că NATO nu are „intenţia de a
lansa rachete nucleare terestre în Europa” şi că aliaţii „salută înfiinţarea
Centrului Euro-Atlantic pentru Rezilienţă în România”.

Documentul face referire şi la cazurile de război hibrid, în care „Consiliul
ar putea decide să invoce articolul 5 din Tratatul de la Washington, ca în
cazul unui atac armat. NATO şi aliaţii vor continua să se pregătească, să
descurajeze şi să se apere împotriva ameninţărilor hibride”, scriu
participanţii la summit.
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Similar, aceştia consideră că „atacurile înspre, din sau în spaţiu prezintă o
provocare clară pentru securitatea Alianţei, al cărei impact ar putea
ameninţa prosperitatea, securitatea şi stabilitatea naţională şi
euro-atlantică şi ar putea fi la fel de nocive pentru societăţile moderne ca
un atac convenţional” . „Astfel de atacuri ar putea duce la invocarea
Articolului 5”, atenţionează liderii, o decizie cu privire la momentul în
care astfel de atacuri ar duce la invocarea articolului 5 „urmând a fi luată
de Consiliul Nord-Atlantic de la caz la caz”.

Participanţii la summit îşi reafirmă „angajamentul de a continua să
asigure o capacitate NATO de apărare împotriva rachetelor balistice
(BMD), de a continua asigurarea misiunii principale a Alianţei de apărare
colectivă şi de a conferi protecţie completă tuturor populaţiilor,
teritoriului şi forţelor europene ale NATO împotriva ameninţării tot mai
mari pe care o reprezintă proliferarea rachetelor balistice”. Comunicatul
subliniază în acest sens că apărarea antibalistică a NATO este „pur
defensivă, iar scopul şi principiile sale politice rămân neschimbate de la
summitul de la Lisabona din 2010”. „Apărarea antirachetă poate completa
rolul armelor nucleare în descurajare, nu le poate substitui”, amintesc
aliaţii.

Apărarea antibalistică a NATO „se bazează pe contribuţii naţionale
voluntare, în special mijloacele SUA din România, Turcia, Spania şi
Polonia înscriindu-se în abordarea adaptivă pe etape pentru o apărare
antirachetă a Europei, precum şi pe sistemul său de comandă şi control,
singura componentă eligibilă pentru finanţare comună”, notează
comunicatul, care mai insistă că BMD a NATO „nu este îndreptată
împotriva Rusiei şi nu va submina descurajarea strategică a Rusiei”, fiind
„destinată să asigure apărarea împotriva potenţialelor ameninţări care
provin din afara zonei euro-atlantice”.

„Salutăm şi susţinem pe deplin acordul dintre Statele Unite şi Federaţia
Rusă de prelungire a noului Tratat START pentru cinci ani. Aliaţii NATO
consideră că noul Tratat START contribuie la stabilitatea internaţională,
iar aliaţii îşi exprimă din nou sprijinul ferm pentru punerea sa în aplicare
şi pentru dialogul timpuriu şi activ cu privire la modalităţile de
îmbunătăţire a stabilităţii strategice”, afirmă participanţii.

În acelaşi timp, aceştia menţionează că „Tratatul privind neproliferarea
armelor nucleare (TNP) rămâne bastionul esenţial împotriva proliferării
armelor nucleare, piatra de temelie a arhitecturii globale de neproliferare
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nucleară şi dezarmare, precum şi cadrul pentru cooperare internaţională în
distribuirea beneficiilor utilizării paşnice a energiei, ştiinţei şi tehnologiei
nucleare. Aliaţii rămân ferm angajaţi faţă de implementarea integrală a
TNP în toate aspectele sale, ca platformă de neînlocuit”.

Comunicatul „salută discuţiile substanţiale dintre participanţii la Planul
de Acţiune Comprehensivă Comună (JCPoA) şi separat cu Statele Unite
pentru o revenire reciprocă la respectarea JCPoA de către Statele Unite şi
Iran”. „Este vital ca Iranul să menţină spaţiul pentru aceste discuţii
evitând orice nouă escaladare”, notează participanţii.

Aliaţii rămân profund preocupaţi de evoluţiile din Belarus din august
2020, afirmând că „politicile şi acţiunile Belarusului au implicaţii asupra
stabilităţii regionale şi au încălcat principiile care stau la baza
parteneriatului nostru” şi asigurând că „NATO va rămâne vigilentă şi va
monitoriza implicaţiile asupra securităţii Alianţei”.

„Devierea inacceptabilă a unui avion civil în mai 2021 şi arestarea
ulterioară a unui jurnalist şi a partenerei sale care călătoreau la bord au
pus în pericol siguranţa civililor şi au constituit un afront grav în ce
priveşte disidenţa politică şi libertatea presei. Susţinem investigaţiile
independente, inclusiv de către Organizaţia Aviaţiei Civile Internaţionale
(OACI). Susţinem măsurile luate de aliaţi individual şi colectiv ca
răspuns la acest incident. Facem apel la Belarus să respecte dreptul
internaţional, să respecte drepturile omului şi libertăţile fundamentale şi
să elibereze imediat şi necondiţionat toţi deţinuţii politici, inclusiv pe cei
care aparţin Uniunii polonezilor din Belarus. Un Belarus democratic,
suveran şi stabil este în interesul nostru al tuturor”, subliniază
participanţii la summit.

„Ambiţiile declarate ale Chinei şi comportamentul asertiv prezintă
provocări sistemice pentru ordinea internaţională bazată pe reguli şi
pentru domeniile relevante pentru securitatea Alianţei”, consemnează
totodată comunicatul, care mai notează că „China îşi extinde rapid
arsenalul nuclear”, este „opacă în implementarea modernizării sale
militare” şi „cooperează militar cu Rusia, inclusiv prin participarea la
exerciţii ruse în zona euro-atlantică”. „Rămânem preocupaţi de lipsa
frecventă de transparenţă a Chinei şi de utilizarea dezinformării.
Solicităm Chinei să îşi respecte angajamentele internaţionale şi să
acţioneze responsabil în sistemul internaţional, inclusiv în domeniile
spaţial, cibernetic şi maritim, în concordanţă cu rolul său de putere
majoră”, scriu aliaţii.
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Aceştia adaugă că „NATO menţine un dialog constructiv cu China, acolo
unde este posibil”. „Pe baza intereselor noastre, salutăm oportunităţile de
a interacţiona cu China în domenii relevante pentru Alianţă şi în ce
priveşte provocările comune, cum ar fi schimbările climatice. Aliaţii
îndeamnă China să se angajeze în mod real în dialog, consolidarea
încrederii şi măsuri de transparenţă cu privire la capacităţile şi doctrina sa
nucleară. Transparenţa şi înţelegerea reciprocă ar fi benefice atât pentru
NATO, cât şi pentru China”, notează comunicatul.

Aliaţii remarcă de asemenea că „schimbările climatice sunt una dintre
provocările definitorii ale vremurilor noastre” şi afirmă că pentru a spori
gradul de conştientizare, NATO va efectua evaluări anuale ale impactului
schimbărilor climatice asupra mediului său strategic, precum şi asupra
misiunilor şi operaţiunilor”. Pentru a se adapta la schimbările climatice,
NATO va include consideraţii privind schimbările climatice în întregul
său spectru de lucru, de la planificarea apărării şi dezvoltarea capacităţilor
până la pregătirea civilă şi exerciţii, se arată în comunicat.

Aliaţii îşi reafirmă, în fine, angajamentul faţă de politica NATO a uşilor
deschise, în temeiul articolului 10 din Tratatul de la Washington, „care a
fost un succes istoric” şi reiterează „decizia luată la Summitul de la
Bucureşti din 2008 conform căreia Georgia şi Ucraina vor deveni
membre ale Alianţei, prin Planul de acţiune pentru aderare (MAP) ca
parte integrantă a procesului”, „fiecare partener fiind judecat după
propriile sale merite”.

„Prin deciziile noastre de astăzi, am deschis un nou capitol în relaţia
transatlantică şi am stabilit direcţia pentru adaptarea continuă a Alianţei
către 2030 şi mai departe. Aşteptăm cu nerăbdare să ne întâlnim din nou
în Spania în 2022, iar apoi în Lituania”, conchid aliaţii, conform
Agerpres.

Declarația comună de la Summit-ul NATO:

Noi, șefii de stat și de guvern ai celor 30 de aliați NATO, ne-am reunit la
Bruxelles pentru a ne reafirma unitatea, solidaritatea și coeziunea și
pentru a deschide un nou capitol în relațiile transatlantice, într-un moment
în care mediul de securitate cu care ne confruntăm este din ce în ce mai
complex. NATO ramane fundamentul apararii noastre colective si
forumul esential pentru consultari si decizii de securitate intre
aliati. NATO este o Alianță defensivă și va continua să depună eforturi
pentru pace, securitate și stabilitate în întreaga zonă
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euro-atlantică. Rămânem ferm dedicați Tratatului de la Washington, care
a fost înființat de NATO, inclusiv în privința unui atac împotriva unei
aliat va fi considerat un atac împotriva noastră, astfel cum este consacrat
la articolul 5. Vom continua să urmărim aceeași abordare pentru a ne
proteja și apăra securitatea indivizibilă și să îndeplinim cele trei sarcini
principale ale NATO de apărare colectivă, gestionare a crizelor și
securitate cooperativă.

NATO este cea mai puternica si de succes Alianta din istorie. Acesta
garantează securitatea teritoriului nostru și a celor un miliard de cetățeni
ai noștri, libertatea noastră și valorile pe care le împărtășim, inclusiv
libertatea individuală, drepturile omului, democrația și statul de drept.
Suntem legați împreună de valorile noastre comune, consacrate în
Tratatul de la Washington, fundamentul unității, solidarității și coeziunii
noastre. Ne angajăm să ne îndeplinim responsabilitățile în consecință, în
calitate de aliați. Ne reafirmăm aderarea la scopurile și principiile Cartei
Organizației Națiunilor Unite (ONU). Ne-am angajat în ordinea
internațională bazată pe reguli. Ne angajăm să consolidăm consultările
atunci când securitatea sau stabilitatea unui aliat este amenințată sau când
valorile și principiile noastre fundamentale sunt în pericol.

Ne confruntăm cu amenințări multiple, cu o concurență sistemică din
partea puterilor autoritare, precum și cu provocări tot mai mari în materie
de securitate pentru țările noastre și cetățenii noștri din toate direcțiile
strategice. Acțiunile agresive ale Rusiei constituie o amenințare la adresa
securității euro-atlantice; terorismul, în toate formele și manifestările sale,
rămâne o amenințare persistentă pentru noi toți. Actorii statali și nestatali
contestă ordinea internațională bazată pe reguli și încearcă să submineze
democrația din întreaga lume. Instabilitatea din afara frontierelor noastre
contribuie, de asemenea, la migrația ilegala și la traficul de persoane.
Influența tot mai mare a Chinei și politicile internaționale pot prezenta
provocări pe care trebuie să le abordăm împreună ca o Alianță. Vom
angaja China într-un dialog în vederea apărării intereselor de securitate
ale Alianței.

Ne confruntăm din ce în ce mai mult cu amenințări cibernetice, hibride și
de altă natură asimetrice, inclusiv campanii de dezinformare, și cu
utilizarea rău intenționată a unor tehnologii emergente și disruptive tot
mai sofisticate. Progresele rapide din domeniul spațial ne afectează
securitatea. Proliferarea armelor de distrugere în masă și eroziunea
sistemului de control al armelor subminează, de asemenea, securitatea
noastră colectivă.
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Schimbările climatice reprezintă un factor de multiplicare a amenințărilor
care afectează securitatea Alianței. Cea mai mare responsabilitate a
Alianței este de a ne proteja și apăra teritoriile și populațiile împotriva
atacurilor și vom aborda toate amenințările și provocările care afectează
securitatea euro-atlantică.

Vezi Comunicatul original al Summit-ului de la Bruxelles AICI

(Sursa: G4Media.ro)

• Certificatul de călătorie a primit ultima aprobare prin semnarea
Regulamentului de către liderii UE / Documentul va facilita
călătoriile, iar deținătorii vor fi exceptați de la alte restricții, cum ar
fi carantina

Liderii Uniunii Europene au semnat luni Regulamentul care introduce
certificatul digital al UE privind COVID, marcând astfel oficial
încheierea uneia dintre cele mai rapide proceduri de adoptare, de doar 62
de zile.

Președintele Parlamentului European, David Sassoli, șefa Comisiei
Europene, Ursula von der Leyen, și prim-ministrul António Costa,
reprezentantul Președinției portugheze a Consiliului UE, au semnat
înțelegerea la care au ajuns în privința certificatului de călătorie, care va
intra oficial în vigoare la 1 iulie.

Statele membre UE pot însă emite de pe acum certificatele, Comisia
Europeană încuranjându-le chiar să înceapă să le folosească.

Potrivit unei informații transmise luni de Comisie, 13 state membre au
început deja să emită certificate digitale ale UE privind COVID.

Scopul certificatului digital al UE privind COVID este să faciliteze libera
circulație în condiții de siguranță în interiorul UE în timpul pandemiei de
COVID-19.

Toți cetățenii europeni au dreptul la liberă circulație și fără a deține
certificatul UE, însă acesta va facilita călătoriile, permițându-le
deținătorilor săi să fie exceptați de la restricții precum carantina,
transmite Comisia Europeană.
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Certificatul digital al UE privind COVID va fi accesibil tuturor și:

 va acoperi vaccinarea, testarea și vindecarea de COVID-19;

 va fi gratuit și disponibil în toate limbile UE;

 va fi disponibil în format digital și pe suport de hârtie;

 va fi securizat și va include un cod QR semnat digital.
Statele membre trebuie să se abțină de la impunerea unor restricții de
călătorie suplimentare deținătorilor unui certificat digital al UE privind
COVID, cu excepția cazului în care acestea sunt necesare și proporționale
pentru protejarea sănătății publice, mai precizează Comisia Europeană.

În plus, Comisia s-a angajat să mobilizeze 100 de milioane EUR în cadrul
Instrumentului de sprijin de urgență pentru a sprijini statele membre în
furnizarea de teste accesibile.

Regulamentul se va aplica timp de 12 luni, de la 1 iulie 2021.

Context

La 1 iunie, a fost lansat portalul UE, care reprezintă pilonul tehnic al
sistemelor. Portalul permite verificarea elementelor de securitate
conținute de codurile QR.

Regulamentul se va aplica de la 1 iulie, dar pentru statele membre care au
nevoie de mai mult timp, acesta prevede o perioadă de introducere
treptată de șase săptămâni pentru eliberarea certificatelor.

(Sursa: G4Media.ro)
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